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CONSILIUL JUDEŢEAN VÂLCEA 
 
 
 
 

PROCES VERBAL 
încheiat la şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Vâlcea 

din data de 16 septembrie 2009, ora 9
 

00 

 
 

Dl.Cîlea - Doamnelor şi domnilor consilieri judeţeni, stimaţi invitaţi, bună 
ziua şi bine aţi venit la şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Vâlcea, 
convocată astăzi 16 septembrie 2009, ora 900

Dl.Persu – De fiecare dată, aceeaşi. 

. Sunt prezenţi 30 consilieri 
judeţeni. Absentează, până în prezent, doamna consilier judeţean Popa 
Eugenia, care este internată în spital, deci absentează motivat, şi domnul 
consilier judeţean Popescu Victor, care sperăm să vină. Deci Consiliul judeţean 
este legal întrunit. La şedinţă participă, de asemenea, domnul Vălimăreanu 
Nicolae, director RAJDP Vâlcea, reprezentanţi ai unor instituţii publice, 
conducători ai unor societăţi comerciale, ai unor instituţii şi servicii publice de 
sub autoritatea Consiliului Judeţean Vâlcea, funcţionari din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului judeţean şi reprezentanţi ai presei, cărora le 
mulţumesc pentru interesul pe care îl manifestă referitor la problemele cu care 
se confruntă Consiliul judeţean. 

Dl.Cîlea – Pe unii nu îi interesează problemele Consiliului judeţean. 
Stimaţi colegi, vreau să vă aduc un argument, o motivaţie referitor la motivul 
pentru care v-am deranjat astăzi în şedinţă extraordinară a Consiliului judeţean. 
În data de 27 august 2009, pe site-ul Administraţiei Fondului pentru Mediu, a 
apărut Ghidul de finanţare al programului de îmbunătăţire a calităţii mediului 
prin împădurirea terenurilor agricole degradate. Acest program se derulează 
într-o singură sesiune, deci depunerea proiectelor se va face într-o singură 
sesiune, şi este un termen extraordinar de scurt. Nu îi înţeleg pe aceşti domni 
cum lansează şi când vor să se întocmească documentaţia. Termenul de 
depunere este 7 – 27 septembrie 2009 şi la care s-a mai aprobat, culmea, o 
prelungire, printr-un ordin al ministrului, de 3 zile, deci 30 septembrie 2009. Este 
un program extraordinar de important având în vedere că ne aflăm pe primul loc 
pe ţară privind alunecările de teren. Este un termen foarte scurt. Eu sper şi am 
să fac un material privind prelungirea termenului pentru depunerea acestor 
proiecte. Mi se pare corectă această chestiune. Pe ordinea de zi avem „Proiect 
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de hotărâre privind participarea (aplicarea) Consiliului Judeţean Vâlcea la 
Programul  de îmbunătăţire a calităţii mediului prin împădurirea terenurilor 
agricole degradate”. Faţă de ordinea de zi prezentată, vă propun să fiţi de acord 
cu completarea acesteia cu un alt proiect de hotărâre. Nu vreau să mă mai 
critice nimeni că RAJDP execută lucrări şi nu sunt plătite - „Proiect de hotărâre 
privind rectificarea Programului lucrărilor de întreţinere şi reparaţii drumuri şi 
poduri judeţene, pe anul 2009”. Supun la vot ordinea de zi cu această 
completare. Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? - Nu. 
Vă mulţumesc

În urma votului, se aprobă în unanimitate ordinea de zi. 

!  

 
Dl.Cîlea - Înainte de a trece la discutarea materialelor de pe ordinea de zi, 

care v-a fost comunicată dumneavoastră, vă fac cunoscut că, potrivit 
prevederilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale, nr.215/2001, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, şi art.77 din Legea privind 
Statutul aleşilor locali, nr.393/2004, cu modificările şi completările ulterioare, 
consilierul judeţean nu poate lua parte la deliberarea şi adoptarea de hotărâri 
dacă, fie personal, fie prin soţ, soţie, afini sau rude până la gradul al patrulea 
inclusiv, are un interes patrimonial, respectiv are un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. 

 

Dl.Cîlea - Proiect de hotărâre privind participarea (aplicarea) Consiliului 
Judeţean Vâlcea la Programul de îmbunătăţire a calităţii mediului prin 
împădurirea terenurilor agricole degradate. 

Punctul 1: 

Am să vă prezint, totuşi, pentru că nu aţi avut timp să studiaţi acest Ghid 
de finanţare, câteva elemente pe care eu le-am considerat a fi cele mai 
importante. Politicile pentru păduri în România ale Programului de Guvernare 
2009 – 2012 sunt menţionate în capitolul “Agricultură şi Dezvoltare Rurală”, fiind 
tratate, alături de piscicultură, ca obiectiv de guvernare intitulat “Extinderea 
suprafeţelor de păduri în România”. Vreau să vă spun că ne felicităm că am fost 
foarte inspiraţi reluând o problemă nerezolvată de ani de zile şi anume, am pus 
în aplicare prevederile HG nr.786 din 30.12.1993, eu lucrând în acest domeniu 
şi fiind şi această situaţie deosebit de gravă cu alunecările de teren, am spus că 
este normal să rezolvăm acest lucru. Deci, ce stabileşte HG nr.786/1993?  
Trebuia rezolvat de ani de zile şi nu s-a rezolvat. Acum este rezolvată – toate 
localităţile au comisiile constituite. HG nr.786/1993 aprobă Regulamentul privind 
stabilirea categoriilor de teren care intră în perimetrele de ameliorare; 
componenţa, atribuţiile şi funcţionarea comisiilor de specialitate constituite 
pentru delimitarea perimetrelor de ameliorare. Preşedintele comisiei este 
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primarul localităţii şi ea are în componenţă mulţi specialişti de la organele de 
specialitate judeţene. V-am spus despre acest Ghid, nu mai repet şi despre 
derularea programului într-o singură sesiune. Care este obiectivul urmărit de 
acest program ? Obiectivul Programului îl reprezintă finanţarea nerambursabilă 
din Fondul pentru mediu a proiectelor care vizează împădurirea terenurilor 
agricole degradate. Scopul Programului îl constituie îmbunătăţirea calităţii 
mediului prin extinderea suprafeţei împădurite la nivel naţional, ameliorarea 
progresivă a capacităţii de producţie a terenurilor agricole degradate prin aceste 
măsuri, menţinerea biodiversităţii şi dezvoltarea continuă a funcţiilor ecologice şi 
sociale ale pădurilor. Programul vizează atingerea următoarelor obiective de 
protecţie a mediului de interes general:  îmbunătăţirea calităţii aerului prin 
reţinerea carbonului; refacerea şi îmbunătăţirea calităţii solului; refacerea 
echilibrului hidrologic; asigurarea permanenţei şi stabilităţii biodiversităţii; 
combaterea schimbărilor climatice prin diminuarea efectelor secetei şi limitarea 
deşertificării; protecţia solului, diminuarea intensităţii proceselor de degradare a 
terenurilor şi ameliorarea progresivă a capacităţii de producţie a acestora sub 
efectul direct al culturilor forestiere;  asigurarea standardelor de sănătate a 
populaţiei şi protecţia colectivităţilor umane împotriva factorilor dăunători, 
naturali şi antropici; îmbunătăţirea aspectului peisagistic. Aria geografică de 
aplicare a Programului este întregul teritoriu naţional, în zonele rurale şi 
periurbane (oraşe, municipii), dar numai pe terenurile care sunt în extravilanul 
unităţilor administrativ-teritoriale. Sunt eligibile următoarele categorii de 
solicitanţi cu personalitate juridică: a) unităţi administrativ-teritoriale: comune, 
oraşe, municipii, judeţe, legal înfiinţate şi delimitate, administrate conform Legii 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare; b) asociaţii de proprietari de terenuri agricole, înfiinţate 
în temeiul Ordonanţei Guvernului nr. 26/2000 cu privire la asociaţii şi fundaţii, 
aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr.246/2005, cu modificările 
ulterioare, cu excepţia celor în care cel puţin unul dintre asociaţi este constituit 
ca operator economic. Coordonarea unitară se asigură prin consiliul judeţean, 
denumit în continuare coordonator. Rolul coordonatorului -  nu am să vă mai 
spun aceste lucruri. Prin implementarea la nivelul judeţului a programului s-ar 
atinge obiectivele legate de încetinirea ritmului sau chiar stoparea extinderii 
suprafeţelor de teren afectate de defrişări masive necontrolate şi de degradări 
în diferite stadii de avansare ale procesului, care au condus, de-a lungul 
timpului, la un impact negativ asupra mediului înconjurător şi siguranţei 
populaţiei. V-am spus toate acestea, stimaţi colegi, şi vreau să vă adresez, 
întrucât dumneavoastră sunteţi consilierii noştri judeţeni, iar programul este al 
Consiliului judeţean, rugămintea să ne ajutaţi  ca în cursul zilei de astăzi, mâine, 
să staţi de vorbă cu primarii noştri. Vă spun că foarte puţini dintre ei s-au 
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angajat la acest proiect. Noi am făcut cunoscut imediat. Pe site-ul Consiliului 
judeţean apare acest program, la fel şi pe site-ul Administraţiei Fondului pentru 
Mediu. Am transmis adresă din partea Consiliului judeţean către fiecare 
primărie din judeţ. Este un program care nu trebuie scăpat. Toată lumea se 
vaită de zonele care sunt cu alunecări de teren şi cer bani de la Consiliul 
judeţean. Iată că este o posibilitate ! Dacă o să citiţi Ghidul solicitantului, ar fi 
nişte avantaje la acest proiect : 1- nu necesită cofinanţare, deşi se contrazic, 
dacă citiţi cu atenţie Ghidul solicitantului. 2- studiul de fezabilitate, proiectul sunt 
şi ele eligibile şi atunci sunt suportate tot din suma aceasta din fondurile 
europene. De aceea, încă o dată vă rog şi pe dumneavoastră să convingem 
primarii - în fiecare localitate se găsesc terenuri degradate -   să acceseze 
fonduri la acest program. Chiar în cursul zilei de astăzi, eu o să fac un material 
şi o să le arăt celor care nu cunosc realitatea că programul nu poate fi derulat în 
30 de zile. Nu se poate ! Nu are cum ! Trebuie neapărat mărit termenul. Oricum, 
şi noi trebuie să ne grăbim cu întocmirea acestor documentaţii. Comisia de 
Buget, Finanţe şi Administrarea Domeniului Public şi Provat propune ca acest 
proiect să se facă cunoscut şi obştilor din judeţ. Am câteva observaţii, pentru că 
atunci când se fac aceste propuneri nu sunt întrebat şi eu şi nu sunt consultaţi 
toţi cei care trebuie să fie consultaţi. Prin Ordinul nr.190 din 13 august 2009 s-a 
aprobat Ghidul de finanţare. În conformitate cu art.7, sunt eligibile următoarele 
categorii de solicitanţi cu personalitate juridică: a) unităţi administrativ-teritoriale: 
comune, oraşe, municipii, judeţe, legal înfiinţate şi delimitate, administrate 
conform Legii administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare; b) asociaţii de proprietari de terenuri 
agricole, înfiinţate în temeiul Ordonanţei Guvernului nr. 26/2000 cu privire la 
asociaţii şi fundaţii, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr.246/2005, 
cu modificările ulterioare, cu excepţia celor în care cel puţin unul dintre asociaţi 
este constituit ca operator economic. Vreau să vă spun că aceste obşti nu intră 
în categoria unităţilor eligibile, în opinia mea, şi am studiat foarte bine legea.  
Eu, Consiliul judeţean, nu sunt obligat să anunţ fiecare obşte, fiecare agent 
economic. Eu sunt obligat să anunţ primăria. Am anunţat primăria  şi pe raza 
primăriilor se găsesc şi aceste obşti. Dacă dumneavoastră vreţi să introduceţi 
această propunere, părerea mea este că, în sensul celor precizate, Consiliul 
judeţean nu putea informa obştile, întrucât acestea desfăşoară activităţi 
economice şi nu sunt eligibile în vederea intrării în acest program, conform 
prevederilor art.7 din Ghidul de finanţare. 

Dl.Comănescu – Permiteţi-mi si mie să intervin. Am făcut această 
precizare, întrucât cea mai mare suprafaţă de teren o au obştile. În al doilea 
rând, nu am făcut recomandarea ca dumneavoastră să luaţi legătura cu obştile. 
Am făcut recomandarea, ca, prin consiliile locale, să se apeleze şi la aceste 
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obşti. În al doilea rând, se poate interveni la nivel central pentru a introduce şi 
obştile în acest program, pentru că terenul este tot al României şi trebuie să 
avem grijă inclusiv de acest teren. 

Dl.Cîlea – Din ce ştiu eu foarte bine, terenul obştilor este, în general, în 
zone cu cote cu altitudini destul de mari, unde nu sunt alunecări de teren şi 
suprafeţele, în majoritatea lor, sunt constituite din păşuni, iar păşunile nu pot fi 
împădurite ci dor zonele care sunt degradate. Dacă ţineţi neapărat, eu supun la 
vot propunerea Comisiei de buget. 

Dl.Comănescu – Domnule preşedinte, sunt păduri întregi care s-au 
defrişat în toată zona Lotrului. Ca atare, nu ne-am referit, noi, Comisia, la… 

Dl.Cîlea – Dar, deocamdată, nu sunt eligibile. Vă spun categoric. 
Dl.Comănescu – Nu este nimic. Putem face propuneri pentru a îmbunătăţi 

acest program.  
Dl.Cîlea – Asta, da. Atunci cred că trebuie îmbunătăţit, să zic aşa, punctul 

de vedere al Comisiei de buget, în sensul de a ne obliga pe noi să facem un 
material în care să fie cuprinse şi obştile. Nu ştiu când mai facem şi materialul, 
când se mai aprobă, dacă el se derulează până la 30 septembrie 2009.  

Dl.Comănescu – Nu aţi fost consultat, pentru că eraţi plecat pe teren. 
Dl.Cîlea – Da, dar sunt aici colaboratorii. 
Dl.Bulacu – Dacă îmi daţi şi mie voie o secundă. Programul prevede doar 

îmbunătăţirea terenurilor agricole. 
Dl.Cîlea – Şi păşunile sunt terenuri agricole. 
Dl.Comănescu – Este vorba de terenurile care intră în categoria 

terenurilor agricole. 
Dl.Cîlea – Concentrarea este pe terenuri agricole, deşi intră şi păşunile     

- obştile au şi păduri – dar concentrarea, prioritatea o au terenurile agricole. 
Trebuie să înţelegem că nu sunt fonduri suficiente şi vă spuneam că este o 
contradicţie în acest Ghid şi am să mă refer la ea, cu permisiunea 
dumneavoastră. Sigur, s-a considerat că prioritatea o au terenurile agricole, nu 
păşunile. Ce contradicţie este în Ghid ? Să fim atenţi şi să spunem primarilor, 
pentru că acesta este adevărul. Când se va elabora hotărârea consiliului local, 
trebuie să ţină cont de faptul că în Ghid există o precizare şmecherească a 
celor care l-au întocmit. Se spune că în situaţii deosebite, când, din fondul de 
mediu nu se pot asigura sumele respective, consiliul local este obligat să aloce 
sumele pentru finalizarea lucrării. Vă spun acest lucru pentru a se şti de la 
început. Dacă sunt observaţii la acest proiect de hotărâre ? Dacă nu sunt 
observaţii, supun aprobării dumneavoastră acest proiect de hotărâre. Cine este 
pentru ? Cineva împotrivă ? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. 

În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 1.   
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Punctul 2:

Dl.Cîlea - Proiect de hotărâre privind rectificarea Programului lucrărilor de 
întreţinere şi reparaţii drumuri şi poduri judeţene, pe anul 2009. 

  

Vă mulţumesc că aţi acceptat să introducem pe ordinea de zi a şedinţei 
de astăzi acest proiect de hotărâre. Până la această dată, pentru realizarea 
lucrărilor de întreţinere şi reparaţii drumuri şi poduri judeţene, pe anul 2009, au 
fost alocate fonduri în valoare totală de 107,37 miliarde lei. Aici cred că putem 
toţi să cădem de acord, suntem în consens, că drumurile noastre sunt foarte 
degradate, iar pe anumite porţiuni sunt distruse. Vă daţi seama că suma este 
total insuficientă şi atunci, mergând, verificând  nişte drumuri în teritoriu, am 
spus că trebuie neapărat să executăm nişte lucrări în acele locuri. Ne înjură 
lumea, ne înjură cei care circulă pe acolo. Or să spună că nu vede nimeni în 
acest judeţ chiar dacă nu sunt bani? Aceste fonduri fiind insuficiente pentru 
realizarea, în regim de urgenţă, a unor lucrări de întreţinere şi reparaţii curente, 
am introdus aceste drumuri. Vreau să vedeţi, pentru a termina cu aceste 
acuzaţii, că eu, preşedintele Consiliului judeţean, dau bani la primarii PSD, toate 
sunt în zone cu primari de altă culoare politică: 1. Tratarea burduşirilor şi 
refacerea infrastructurii drumului pe DJ 677 A Creţeni – Pesceana – Şirineasa 
km. 24+200 – 35+200,  (11 km). Am mers pe el şi am spus „Domnule, dacă aş 
folosi banii nu ştiu cui, dar trebuie neapărat să fac acest lucru !”. Am şi început 
şi, probabil este şi terminat, domnule Vălimăreanu?  

Dl.Vălimăreanu – Se continuă toată săptămâna. 
Dl.Cîlea – Mă mir ce faceţi acolo toată săptămâna. Eu am fost şi am 

verificat de două ori. 
Dl.Poenaru – Este un director de şcoală şi s-a aşezat în faţa maşinii să nu 

toarne asfalt. 
Dl.Cîlea – Nu, domnule. Pe mine nu m-a informat nici primarul. Am fost eu 

să văd drumul acela care este făcut pe soluţii moderne cu zgură şi am spus că 
acolo trebuie să luăm măsuri şi am luat. 2. Realizarea covorului bituminos pe 
circa 400 ml pe DJ 646 C Băluţoaia – Mânăstirea Surpatele, între km. 0+000 şi 
km. 3+000. Şi la Şirineasa şi la Pesceana sunt primari PNL. M-a sunat măicuţa 
de la Mănăstirea Surpatele, care a spus că nu se poate circula pe acel drum. M-
am dus, am văzut drumul şi avea dreptate, plus că, la o ploaie torenţială, la 
acea intersecţie, când urcăm şi o luăm spre dreapta spre Mănăstire,  acolo s-a 
distrus drumul şi nu se mai poate circula. Am luat măsuri să îl facem.                
3. Refacerea debuşării podeţului de la km.1+700 de pe DJ 646 C Băluţoaia – 
Mânăstirea Surpatele. Este intersecţia de care vă vorbeam.  

Dl.Simion – Podul nu este făcut, domnule preşedinte. 
Dl.Cîlea – Podul nu este făcut. Se va lucra la el, dar nu este pod. Este un 

podeţ tubular. Eu am văzut acolo. Ce am văzut eu, nu mă poate contrazice 
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nimeni. La capătul din aval a coborât tubul, probabil prin tasare, şi a fost 
colmatat. Este colmatat, trebuie să îl scoatem, probabil să punem un tub de 
diametru mai mare. Eu nu am spus că se execută, astăzi aprobăm. 4. Refacere 
zid de sprijin pe DJ 658 Gura Văii – Muereasca – Mănăstirea Frăsinei, la km. 
9+800. A venit domnul primar, m-am dus acolo şi eu, a fost dl.director 
Vălimăreanu, împreună cu dl.director Mierluş, am văzut şi am spus că acolo 
trebuie să intervenim. Este vorba de viaţa unei femei, care nu vrea să 
părăsească casa şi acolo trebuie să intervenim. Cred că dl.director Oprescu ştie 
de acest lucru. Este primar PNL. 5. Pietruire  DJ 676B Glăvile – Olteanca – 
Lăpuşata, km. 8+000 – 13+132. Este un drum pe care nu se mai circulă, într-o 
stare extraordinar de proastă şi am introdus şi acest drum aici. Deci, pentru 
executarea acestor lucrări, este nevoie de suma de 700,0 mii lei. Am verificat 
bugetul nostru şi am retras suma de 500,0 mii lei, care se asigură prin 
redistribuire de la obiectivul de investiţii „Grup hidroenergetic de mică putere pe 
conducta de alimentare cu apă Cheia Râmnicu Vâlcea’’, aprobat în Lista 
obiectivelor de investiţii ale Consiliului Judeţean Vâlcea, pe anul 2009 la poziţia 
1, punctul B „Lucrări noi’’, capitolul 70.02 ‘’ Locuinţe servicii şi dezvoltare 
publică’’. Au rămas aici 1,6 mld.lei, iar  200,0 mii lei  se asigură din subvenţii de 
la bugetul de stat, acordate prin bugetul Ministerului Dezvoltării Regionale şi 
Locuinţei. În total, 7 mld.lei. Nu cred că trebuie să vă mai explic toate operările, 
s-a luat dintr-o parte şi s-a pus în altă parte. De asemenea, în Programul 
lucrărilor de covoare bituminoase, se mai nominalizează următoarele poziţii, pe 
care le-am văzut cu ochii mei şi am spus că la acestea trebuie intervenit:         
DJ 678 C Drăgoeşti – Zăvideni, km.2+415 – 3+700, spre Aureşti. Pescarii ştiu. 
DJ 645 Zăvideni – Scundu – Pesceana, km.4+000 – 5+500 şi se uneşte cu 
Prundeni. Şi aici este primar PNL. Am spus să nu se mai comenteze pe la 
televiziune, prin presă, că dăm la primarii nu ştiu care. Am văzut unde era 
necesar. Pe mine nu m-a interesat ce culoare politică are primarul respectiv, 
important este să intervenim acolo unde este absolut necesar să intervenim. 
Dacă aveţi observaţii asupra proiectului de hotărâre prezentat? 

Dl.Fârtat – Domnule preşedinte, nu este vorba de o observaţie, ci de o 
completare, dacă îmi permiteţi. Este propunerea primarului PDL de la Horezu, 
referitor la un drum pe care dumneavoastră îl ştiţi şi l-aţi văzut în urmă cu 
câteva săptămâni. Este tot un drum judeţean: Horezu – Romani. Nici nu trebuie 
500 m, domnule preşedinte. Este o distanţă mică. 

Dl.Cîlea – Lucrăm. O să mă duc să îl văd şi acum.  
Dl.Fârtat – Vă mulţumesc şi vă rog să ţineţi cont şi de acest lucru. 
Dl.Cîlea – Am rezolvat problema de la Vaideeni. Cred că aţi observat. S-a 

rezolvat asfalt acolo. Primar PC cu înclinaţii PNL. Haideţi să spunem adevărul, 
mie nu îmi este frică de nimeni. Dacă mai aveţi probleme? 
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Dl.Fiera – Nu este legat de material. În şedinţa precedentă, 
dumneavoastră aţi spus de gradul de îndatorare al  Consiliului Judeţean Vâlcea, 
care este destul de scăzut. Operăm reparaţii, care, de multe ori, pot fi asimilate 
cu cârpelile din lipsă de bani. Am rugămintea  şi vă solicit ca, până la data 
şedinţei ordinare, să faceţi o analiză a gradului de îndatorare, a posibilităţii 
obţinerii unor credite suplimentare în aşa fel încât  să deschidem şantiere în mai 
multe zone, pentru că peste tot avem probleme cu drumurile, iar într-o perioadă 
cum este aceasta, trebuie investit pentru a crea locuri de muncă şi condiţii 
civilizate. 

Dl.Cîlea – Perfect de acord cu dumneavoastră. Mi-aţi aruncat mingea la 
fileu. Vreau să vă spun că se derulează procedura de achiziţie pentru creditul 
de 250 miliarde lei. De două ori am făcut licitaţie şi nu a venit nimeni. De ce? 
Pentru că ne impun o dobândă foarte mare şi suntem în discuţii foarte mari cu 
băncile. Nu ştiu dacă vom lămuri pe cineva care să ne înţeleagă şi să ne dea la 
dobândă mică. Sincer, mi-e frică ! Nu ştiu ce va fi în continuare şi riscăm să 
plătim o dobândă foarte mare. Ziceam să luăm împrumutul pe o perioadă de 
graţie de 6-7 ani. 

Dna Moise – Împrumuturile nu se pot da pe perioadă de criză, domnule 
preşedinte. 

Dl.Cîlea – Domnul consilier judeţean Fiera Ioan are dreptate. Cred că 
aproape toate judeţele din România s-au împrumutat, cu sume foarte mari. Îmi 
este mie teamă pentru ei cum le vor restitui, dar asta este. Încercăm, doamna 
director Mazilu, să continuăm această procedură. Poate se gândeşte cineva să 
vină, să putem împrumuta această sumă. Dumneavoastră ştiţi procedura. Este 
o comisie interministerială la EximBank, care aprobă aceste credite. Este cam 
târziu acum, cred că a aprobat pentru mulţi, dar sper, pe intervenţii, prin 
rugăminţi, să ne aprobe şi nouă. Dar trebuie să trecem de această fază. Acest 
lucru este important.  Dacă mai sunt probleme? – Nu. Doamnelor şi domnilor 
consilieri judeţeni, stimaţi invitaţi, vă mulţumesc pentru participare şi vă doresc o 
zi bună!  
 

Pentru care am încheiat prezentul proces-verbal într-un singur exemplar.   
 
 
PREŞEDINTE,                        SECRETAR AL JUDEŢULUI, 
 
  Ion CÎLEA                      Constantin DIRINEA 

 
 
 
 
CDE/CDE/1 ex.  
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